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Freelancers, platformwerkers. Daarom heb
ben we bijvoorbeeld de United Freelancers 
opgericht. Zijn wij voor het freelance statuut? 
Neen, wij vinden dat ze een deftig werkne
mersstatuut verdienen. Maar tegelijkertijd 
hebben ze wel recht op sociale bescherming. 
Dat is een mooi voorbeeld van hoe je je als 
vakbond moet aanpassen aan realiteiten. 
Denk ook aan Interim United: wij hebben grote 
bedenkingen bij het huidige interimstatuut 
maar tegelijkertijd blijven we hen ondersteu
nen en ijveren we ervoor dat ze ook een ein
dejaarspremie krijgen bijvoorbeeld. Zo leggen 
we vanuit het individuele telkens opnieuw de 
link met het collectieve.

En hoe kan je als vakbond omgaan met de 
polarisering of het wij-zij-denken?
Polarisering is natuurlijk een heel ander ver
haal. Dat heeft met fake news te maken, met 
slogantaal, met mensen tegen elkaar opzet
ten, met het ondermijnen van de solidariteits
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Sinds 1 januari 2024 heeft het ACV een nieuwe voorzitter. Ann Vermorgen neemt 

het roer over van Marc Leemans. Tijd voor een kennismakingsgesprek over de 

cruciale rol van onze vakbond in een samenleving die meer dan ooit nood heeft 

aan zekerheden en rust.

ACV-voorzitter Ann Vermorgen

‘Als vakbond  
de verontwaardiging  
een stem geven’

‘40.000 mensen die zich kandidaat stellen om voor hun 
collega’s op de werkvloer op te komen. De sociale verkiezingen 
brengen de democratie naar de mensen toe.’
Ann Vermorgen, voorzitter ACV
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We leven in een tijd van individualisering 
wordt wel eens gezegd. Hoe kan een vak-
bond in die context zijn plaats opeisen? 
Individualisering kun je heel negatief invullen, 
maar het heeft ook te maken met persoonlijke 
emancipatie, mensen leren om weerbaar en 
mondig te zijn en op te komen voor zichzelf. 
Daar spelen we als vakbond een heel belang
rijke rol in. Tegelijk zetten we in op collectieve 
kaders. Wie op zoek is naar een geschikt 
tijdskrediet of wil telewerken, kan terugvallen 
op zo’n collectieve onderhandelde en regelge
vende kaders. En daarin individuele keuzes 
maken. Daar hebben wij als vakbond voor ge
zorgd. Ik vind het belangrijk dat we daarvoor 
blijven gaan. We mogen niet in de val trappen 
om voor ieder individu aparte regeltjes te ma
ken. Op die manier ondermijn je de collegiali
teit, je zorgt voor onenigheid op de werkvloer. 

We zien vandaag ook steeds meer precaire en 
sterk geïndividualiseerde statuten opduiken. 



gedachte. De vakbond moet daarom heel nabij 
de mensen zijn. We moeten tussen de mensen 
komen, naar hen luisteren, ze correct infor
meren. Correcte, volledige en duidelijke infor
matie is heel belangrijk, ook om onze stand
punten niet te laten ondermijnen. Daarom or
ganiseren we vaak collectieve infomomenten 
bijvoorbeeld over tijdskrediet, burnout, pen
sioen. We hebben niet het geld en de midde
len om op sociale media grootse campagnes 
te voeren. Maar we kunnen wel veel bereiken 
door actief te luisteren naar wat er leeft bij de 
mensen en samen met hen oplossingen uit te 
werken. We mogen de mensen niet het gevoel 
geven dat we ze in de steek laten. Daarom zijn 
onze vakbondsafgevaardigden ook zo belang
rijk. Collega’s moeten bij hen terecht kunnen.

Ik voel in gesprekken dat mensen ongerust 
zijn. Over de groene transitie bijvoorbeeld. 
Mensen zeggen me dan: ik heb geen geld voor 
een warmtepomp of zonnepanelen, laat staan 
voor een elektrische wagen. Hoe pak ik mijn 
renovatieplicht aan? Hoe ga ik dat allemaal 
betalen? En dan worden er ook nog eens bus 
en tramhaltes afgeschaft. Dat raakt recht
streeks aan het dagelijkse leven van heel veel 
mensen. 

toeleggen op thema’s als armoede en sociale 
ongelijkheid. 

Los daarvan sta ik telkens nog verbaasd van 
onze mobiliseringskracht. Dat telkens op
nieuw zoveel mensen beslissen om ’s mor
gens hun groene jas aan te trekken en naar 
Brussel te komen om hun stem te laten ho
ren, dat is echt fantastisch.

2024 is het jaar van de verkiezingen. Niet al-
leen politieke maar ook sociale verkiezingen
Voor mij zijn die sociale verkiezingen een 
feest van de democratie. 40.000 mensen die 
zich kandidaat stellen om voor hun collega’s 
op de werkvloer op te komen. Dat is alleen al 
op vlak van aantal kandidaten een gigantisch 
verschil met de politieke verkiezingen. Het 
brengt de democratie naar de mensen toe. 
Alle werknemers kunnen stemmen en ze kie
zen echt voor wie daarna voor hen aan het 
werk moet gaan. 

Wat de politieke verkiezingen betreft moeten 
we heel beducht zijn voor de extreemrechtse 
tendensen die we zien in tal van Europese 
landen zoals Duitsland, Frankrijk, Italië en 
zelfs Nederland. We moeten het ware gelaat 
van die partijen laten zien. Wie een partij voor 
de werkmens wil zijn, moet ook actief ijveren 
voor rechtvaardige fiscaliteit, het optrekken 
van de minimumlonen, het hervormen van de 
loonnormwet. Dat doet een partij als Vlaams 
Belang niet. Daarnaast zijn ze vijandig tegen
over vakbonden en willen ze mensen en groe
pen tegen elkaar opzetten. Denk maar aan 
hun standpunten over migranten en over de 
LGBTQgemeenschap. 

Ik zie het als onze taak om de democratische 
partijen bij de les te houden, hen erop te wij
zen dat ze dichter bij de mensen moeten ko
men en een socialer beleid moeten voeren in 
plaats van vooral te mikken op stemmen
winst door mee te heulen met die extreme 
standpunten. We mogen niet toelaten dat ex
treemrechtse standpunten het nieuwe nor
maal worden! 

De vakbond moet kritisch kijken naar de poli
tiek en de verontwaardiging een stem geven. 
Maar daarnaast natuurlijk ook mee oplossin

Daar ligt voor ons dan ook een taak als vak
bond. Wij gaan voor langetermijnoplossingen, 
met grote aandacht voor kwetsbare mensen 
in alle maatregelen. Denk bijvoorbeeld aan 
de promotieval: een werknemer die 2500 eu
ro verdient en 500 euro opslag krijgt, houdt 
daar netto maar 128 euro van over. Dat heeft 
te maken met rechtvaardige fiscaliteit en dat 
moeten we heel concreet kunnen uitleggen.

Om impact te hebben, hebben we een sterk 
ledenbestand nodig, liefst zo divers moge-
lijk, zodat heel de samenleving zich in ons 
werk kan herkennen. Is dat geen grote uit-
daging?
Absoluut. We moeten een divers ledenpubliek 
aantrekken, ook op vlak van tewerkstelling. 
Representativiteit is een grote zorg. We heb
ben natuurlijk onze vakbondsafgevaardigden 
en militanten, maar die zijn niet helemaal re
presentatief voor de hele arbeidswereld. Op 
het Vlaams ACVCongres hebben we gepro
beerd om ook buiten die groep militanten 
mensen aan te spreken om naar ons congres 
te gaan. Dat zullen we ook voor het nationaal 
ACVCongres proberen. We hebben onze mi
litanten en besturen heel hard nodig. Maar 
het is goed om daarnaast aan verbreding te 
doen.

Misschien moeten we ook af van onze traditi
onele manieren van werken. Bijvoorbeeld in
spraak organiseren over een goed afgeba
kend thema en er dan voor zorgen dat jonge
ren daar echt een stem krijgen en het woord 
durven nemen. 

Ik denk dat we over het algemeen moeten 
durven experimenteren met andere manieren 
om ons te organiseren, onder meer door bij
eenkomsten te houden waar iedereen zich 
welkom voelt. En dan kan je hopen dat er 
mensen geraakt worden door onze standpun
ten en zich geroepen voelen om meer enga
gement en verantwoordelijkheid te nemen. 

Er zitten ook kansen in het beter samenwer
ken met andere organisaties. Veel ACV’ers 
zijn actief bij bijvoorbeeld Natuurpunt of 
Welzijnszorg, … We moeten ook daar dwars
verbindingen durven maken die erg verrij
kend kunnen zijn voor ons, zeker als we ons 

gen voorstellen, in dialoog gaan. In tijden van 
onzekerheid is het onze verdomde plicht om 
rust te brengen. Politici komen en gaan, maar 
de sociale partners, de vakbonden, die blijven 
bestaan. Wij kunnen voor die continuïteit zor
gen. 

Dat past ook bij het soort krachtig leider
schap dat ik wil opnemen. Authentiek zijn, ac
tief luisteren, oplossingsgericht in dialoog 
gaan, teamwork. Allemaal dingen die ik zeer 
belangrijk vind. Natuurlijk kan ik ook heel 
verontwaardigd zijn, maar de redelijkheid en 
de openheid voor het gesprek zal er altijd zijn 
en die zal ik ook afdwingen zonder op de 
standpunten van het ACV toe te geven. 

Vandaag ligt ons onderwijs geregeld onder 
vuur. Het lerarentekort is de grootste be-
dreiging voor de onderwijskwaliteit stelt het 
COV. Hoe keren we het tij? 
Onderwijs moet zijn kerntaak kunnen waar
maken: leerlingen in een warme omgeving de 
kans, tijd en ruimte geven om zich te ontwik
kelen, hun talenten te ontdekken, hun kennis 
op te bouwen. Ik hoor leraren vragen: ver
trouw ons toch, betuttel ons niet zo. Ik denk 
dat daar ook de sleutel zit voor het aantrek
kelijker maken van het beroep: het respect 
voor de leraar. Naast natuurlijk een aantal 
organisatorische zorgen die moeten aange
pakt worden. De omkadering moet goed zit
ten! Investeringen zijn broodnodig, ook omdat 
goed onderwijs zo cruciaal is, al vanaf de eer
ste kleuterklas.

Welke leraar wens jij ieder kind toe?
Degene die mij zijn bijgebleven, waren lera
ren die me vertrouwen gaven. Dat begon in 
de kleuterklas bij juf Yvonne die me toeliet 
om linkshandig te zijn. Dat was in die tijd nog 
niet evident! Ook juf Mariette in het vijfde 
leerjaar zorgde ervoor dat iedereen, onge
acht zijn cijfers of talenten, op ons jaarlijks 
défilé vol vertrouwen het beste van zichzelf 
kon laten zien. Als kind heb je succeservarin
gen nodig en als je dan een leraar hebt die je 
stimuleert om dingen te doen en te tonen 
waar je goed in bent, dan maakt dat je ster
ker.

Deel je ideeën  
over het werk  
niet alleen thuis

Dat is dé slogan van de 
sociale verkiezingen in 
mei 2024. Meer dan 2 mil
joen werknemers krijgen 
tussen 13 en 26 mei 2024 
de kans om hun afgevaar
digden te verkiezen in het 
Comité voor Preventie en 
Bescherming op het Werk 
(CPBW) en de onderne
mingsraad (OR). Ook de 
grotere schoolbesturen 
van het gesubsidieerd vrij 
onderwijs moeten de pro
cedure opstarten voor 
CPBW vanaf een gemid
delde tewerkstelling van 
50 werknemers, voor OR 
vanaf een gemiddelde  
tewerkstelling van 100 
werknemers.

Opkomen voor anderen, 
dat zit in de genen van on
ze militanten. Zij zetten 
hun luisterend oor in voor 
de collega’s. We weten dat 
in scholen waar sociaal 
overleg is, de werkom
standigheden beter zijn! 

In 2021 kwam er na een 
jarenlange syndicale strijd 
via cao XII structureel tijd 
vrij voor vakbondswerk op 
school. Onder het motto 
“Samen school maken” 
krijgt elke school lestijden 
voor de militant, zodat die 
zich nog beter kan voorbe
reiden op het sociaal over
leg.

Met al je vragen kan je  
terecht bij de COV
afgevaardigde(n) in je 
school of bij een inspraak
begeleider (www.cov.be).
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‘Ik hoor leraren vragen: 
vertrouw ons toch, 
betuttel ons niet zo.  
Ik denk dat daar ook de 
sleutel zit voor het 
aantrekkelijker maken 
van het beroep: het 
respect voor de leraar.’
Ann Vermorgen, voorzitter ACV
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